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1. Meddelelser 
 
Fra formanden/studieleder for cand.merc. 
Formand Lars Esbjerg meddelte, at universitetsvalget så småt er ved at blive skudt i gang, 
og at han har bedt linjekoordinatorerne på cand.merc. om at gøre opmærksom på valget 
over for de studerende. Derudover, tilføjede han, har studenterrepræsentanterne i studie-
nævnet for nylig haft en stand i S-bygningen, som var fint besøgt. Formanden meddelte 
herefter, at den centrale informationskampagne omkring eksamenssnyd er planlagt til 
uge 44. Derfor, forklarede formanden, har han skrevet til de kursusansvarlige, der har 
midterm eksaminer i uge 43, og bedt dem om selv at stå for information til de studerende 
inden eksamen. 
 
Fra studieleder for HA/BSc/Soc 
Studieleder Mogens Dilling-Hansen meddelte, at der har været ekstra fokus på eksamens-
snyd ifm. indførelsen af nye retningslinjer for håndtering af indberetninger. Mogens gav 
udtryk for, at omfanget af eksamenssnyd desværre er bekymrende. Derudover, forklarede 
han, bliver der i øjeblikket gennemgået kursusbeskrivelser til forårssemestret 2023. I den 
forbindelse, bemærkede han, bør det muligvis allerede nu undersøges, hvordan vi i frem-
tiden kan afvikle studiecaféer, når uddannelserne om nogle år flytter i nye bygninger, 
hvor der ikke ser ud til at blive indrettet store flade lokaler, som hovedparten af studieca-
féerne i dag afvikles i på Fuglesangs Allé. 
 
Fra studieleder for cand.merc.aud. 
Studieleder Frank Thinggaard var ligesom Mogens Dilling-Hansen bekymret over omfan-
get af eksamenssnyd, og han vil derfor lægge op til, at der særligt på HD-uddannelsen 
fremad skal gøres en ekstra indsats for at reducere mængden af indberetninger. Frank 
fortalte herefter, at et par eksterne undervisere har sagt op meget tæt på semesterstart, 
men at der heldigvis har været lydhørhed over for at få besat stillingerne igen på trods af 
det gældende kvalificerede ansættelsesstop. 
 
Fra studenterrepræsentanterne 
Studenterrepræsentanterne havde ingen meddelelser. Malene Kallestrup-Lamb spurgte 
de studerende om den nyligt afviklede studienævnsstand ved Kandidat åbent hus, og hvad 
de besøgende typisk spurgte studenterrepræsentanterne om. Næstformand Amalie Palme 
fortalte, at mange spurgte ind til studienævnets helt grundlæggende rolle, og hvad man 
som studenterrepræsentant beskæftiger sig med i nævnet. Amalie oplevede, at mange af 
de besøgende var positive over for de erfaringer, man som repræsentant kan få med sig. 
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Natascha Svarre Jacobsen tilføjede, at standen på den måde fungerede godt til at få ud-
bredt kendskabet til studienævnet, og samtidig havde repræsentanterne mulighed for at 
opfordre de studerende til at komme med eventuelle sager, hvis de havde noget, som de 
mente, studienævnet burde tage op. Mogens Dilling-Hansen ville gerne høre, om der var 
studerende, som havde givet udtryk for et ønske om at stille op til universitetsvalget. 
Amalie svarede, at de efterfølgende ikke havde modtaget henvendelser, men der havde 
været en studerende fra Soc-uddannelsen, som måske var interesseret. Formand Lars Es-
bjerg ville gerne høre, hvordan fremtiden for ABC (Academic Business Council) ser ud, og 
Natascha forklarede, at de vil forsøge at organisere det sådan, at det er studenterrepræ-
sentanterne i studienævnet, der fremover også driver ABC. Formanden fortalte afslut-
ningsvist, at han er i dialog med prodekan Morten Rask om muligheden for at få afbu-
reaukratiseret processen omkring valget til studienævn. 
 

2. Indstilling af ny studieleder til cand.soc. 
 
Formand Lars Esbjerg åbnede punktet og fortalte, at institutterne har været i dialog om-
kring Soc-uddannelsen og er nået frem til, at cand.soc. flyttes over til studielederen for 
cand.merc., mens BA-soc fortsat skal være knyttet til studielederen for HA. Omorganise-
ringen, forklarede formanden, skyldes bl.a., at institutterne ønsker at organisere ledelsen 
af den nye cand.soc.-specialisering i Business Psychology og den endnu ikke opstartede 
cand.soc. double degree på samme måde som cand.merc.-linjerne. Formanden indstillede 
herefter til studienævnet, at han (Lars Esbjerg) gøres til studieleder for cand.soc.-uddan-
nelsen. Studienævnet tiltrådte indstillingen. 
 
Næstformand Amalie Palme slog herefter et slag for, at cand.soc.-uddannelsen ikke bliver 
glemt. Formanden forklarede, at Soc-uddannelsen er for lille til at bære en selvstændig 
studielederpost, men at det er tanken at udpege linjekoordinatorer til de to cand.soc.-spe-
cialiseringer, så han som studieleder kan fokusere på den et- og to-faglige cand.soc. Ma-
lene Kallestrup-Lamb tilføjede, at det måske er godt for søgningen til cand.soc.-uddannel-
sen, at den fremad kommer til at ligne en cand.merc.-uddannelse mere. Formanden be-
mærkede som afslutning, at det fortsat er vigtigt med en tydelig koordinering mellem BA-
soc og cand.soc. for at sikre den faglige sammenhæng. 

 
3. Orientering om opdatering af delegationsskrivelse 

 
Som bilag til punktet havde studienævnet modtaget sagsfremstilling om delegationsskri-
velsen (bilag 3.1) samt delegationsskrivelsen med ændringer (bilag. 3.2).  
 
Formand Lars Esbjerg fortalte, at delegationsskrivelsen, som definerer rammerne for stu-
dienævnets beslutningskompetence, i et mindre omfang er blevet opdateret i september 
2022. Bl.a. er regelgrundlaget, forklarede han, blevet opdateret jf. en række nye bekendt-
gørelser, der er trådt i kraft pr. 1. september 2022. Derudover, fortsatte formanden, er af-
snittet om framelding og udskiftning af fag efter frist taget ud af delegationsskrivelsen, da 
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der her er tale om faktisk forvaltningsvirksomhed. Desuden, sluttede formanden af, vil 
der i nærmeste fremtid komme information om nye barselsregler. 

 
4. Summer University fag 2023 

 
Studienævnet havde forud for mødet modtaget oversigter over udbuddet på Summer Uni-
versity 2023 på henholdsvis bachelor- og kandidatniveau på Erhvervsøkonomi (bilag 4.1 
samt bilag 4.2). 
 
Studieleder Mogens Dilling-Hansen lagde ud med at beskrive proceduren for godkendelse 
af kurser. Det er Institut for Økonomi og Institut for Virksomhedsledelse, som udbyder 
kurserne på HA og cand.merc. Det er således ham som studieleder for HA, forklarede Mo-
gens, der godkender kursusbeskrivelser for HA-fagene på Summer University, mens Lars 
Esbjerg gør det samme for cand.merc. i sin egenskab af studieleder. 
 
Mogens forklarede herefter, at ansættelsesprocessen håndteres i fællesskab mellem ham 
selv som repræsentant for Institut for Økonomi og Eliane Choquette som repræsentant 
for Institut for Virksomhedsledelse. Kurserne, tilføjede han, er blevet screenet på forhånd 
i forbindelse med ansættelsen af internationale undervisere samt interne undervisere og 
minder således om processen for de almindelige fag, men adskiller sig dog ved, at det er et 
særskilt fagudbud. 
 
Der blev spurgt ind til, hvordan man sikrer, at studerende ikke får taget Summer Univer-
sity fag, hvor der er for meget fagligt overlap til de obligatoriske fag på deres egne uddan-
nelser. Processen er, at kursusbeskrivelserne for Summer University fag kommer til gen-
nemsyn ved de respektive studieledere, så det kan vurderes, om de studerende må tage de 
pågældende fag. Denne information gives videre til det administrative team på Internatio-
nal Uddannelse, som står for at tilmelde de studerende til fagene. Det formidles derud-
over til de studerende via studieportalen.   
 
Studienævnet diskuterede arbejdsbelastningen på Summer University. Der var enighed 
om, at det er uheldigt, hvis der opstår en fortælling om, at det er nemmere at tage Sum-
mer University fag end almindelige fag i efteråret. Derudover er det også en udfordring, 
hvis der herved kannibaliseres på de almindelige valgfag i efteråret, så de må aflyses. Der 
vil givetvis igen til sommer 2023 være mange studerende, som vil have Summer Univer-
sity fag for at kunne have mere tid til Projektorienteret forløb i efteråret. 
 
Det forventes at blive skrevet ind i kursusbeskrivelserne for Summer University fag, hvad 
det forventede tidsforbrug vil være på det enkelte fag. 
 
Lars Esbjerg konkluderede, at han i samarbejde med Mogens og Eliane skal have fokus på 
de faglige krav, og på hvordan underviserne underviser ift. arbejdsmængde, da denne skal 
være sammenlignelig med almindelige fag. På sigt kan man derudover se på, om kursus-
udbuddet skal reduceres, og evt. om der kun skal udbydes 5 ECTS-fag. Sidstnævnte kan 
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dog give rent planlægningsmæssige udfordringer for studerende, der gerne vil have 10 
ECTS hen over sommeren. 

 
5. Orientering om GDPR-kursus for studerende 

 
Formand Lars Esbjerg orienterede studienævnet om universitetets GDPR-kursus, som er 
udviklet af Centre for Educational Development (CED). Kurset, forklarede formanden, er 
udviklet til de studerende og er et gratis, online tilbud til alle, og har tidligere på året væ-
ret bragt op i studienævnet, og formanden brugte orienteringspunktet til at lave en status 
på tiltag omkring implementering på de forskellige erhvervsøkonomiske uddannelser. På 
cand.merc. og cand.merc.aud. bliver kurset fremover inddraget i specialeoplæg forud for 
de studerendes specialeskrivning. På cand.soc. er det lidt mere udfordrende, fordi der er 
for få studerende til at det i praksis giver mening at holde et specialeoplæg. Men fra 2023 
vil der blive afholdt et sådant specialeoplæg, da der på det tidspunkt vil være en større 
gruppe studerende, når Business Psychology-studerende skal skrive speciale. Indtil da 
sørger studielederen for at informere specialeskrivende cand.soc.-studerende om GDPR-
kurset. På HA/BSc og BA-soc. vil GDPR-kurset fremadrettet blive integreret i faget Viden-
skabelig metode/Philosophy of Science både i Aarhus og i Herning. 

 
6. Aarhus BSS Dimittendanalyse 

 
Som bilag til punktet havde studienævnet modtaget sagsfremstilling (bilag 6.1) samt di-
mittendanalyse for Aarhus BSS (bilag 6.2).  
 
Formand Lars Esbjerg fortalte, at Aarhus BSS har fået udarbejdet en dimittendanalyse for 
at belyse karriereudviklingen (forstået som lønforhold og beskæftigelsesstatus) for de di-
mittender, der har færdiggjort deres uddannelse i hhv. 2010, 2015, og 2020. I analysen 
belyses blandt andet sammenhængen mellem projektorienteret forløb og beskæftigelse. 
Analysen viser, at cand.merc.-dimittender på tværs af linjer generelt har velbetalte jobs. 
Endvidere viser analysen en positiv sammenhæng mellem projektorienteret forløb og be-
skæftigelse. Nogle af tallene i analysen har givet anledning til spørgsmål, og flere af stu-
dienævnets medlemmer gav på mødet udtryk for, at der er behov for flere data om dimit-
tendernes karriereudvikling, til gavn for den løbende kvalitetssikring af uddannelserne. 
Der blev blandt andet efterspurgt data om, hvilke jobs dimittenderne er beskæftiget i, og 
hvor stor en andel, der er selvstændige (eksempelvis konsulenter). Der var i studienævnet 
stemning for at gå videre med en beskrivelse af behovet for flere data, med henblik på at 
fremsætte ønske herom. 

 
7. Sprog- og kulturfag på HA-uddannelsen 

 
Som bilag til punktet havde studienævnet modtaget sagsfremstilling om håndtering af 
forhåndsgodkendelser til sprog- og kulturfag fra sagsbehandler Ditte Bak (bilag 7.1) samt 
notat vedrørende håndtering af merit fra Uddannelsesjura (bilag 7.2) og en mailkorre-
spondance fra BSS International (bilag 7.3). 
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Formand Lars Esbjerg indledte punktet og fortalte, at studienævnet har modtaget en 
sagsfremstilling fra sagsbehandler Ditte Bak. I sagsfremstillingen, forklarede formanden, 
indstilles det til studienævnet, at sagsbehandlerne fremover som udgangspunkt skal af-
vise ansøgninger på HA/BSc om forhåndsgodkendelser til de såkaldte sprog- og kultur-
fag på udenlandske universiteter. Formanden tilføjede, at muligheden for at få godkendt 
disse fag allerede er afskaffet på cand.merc.-uddannelsen, og at studienævnet tidligere 
har begrænset omfanget på HA/BSc til maksimalt 5 ECTS. Ditte Bak påpeger i sagsfrem-
stillingen bl.a. det forhold, at en ansøgning til denne type fag fra en HA- eller BSc-stude-
rende ikke ville blive godkendt, hvis der var tale om en ansøgning til et fag internt på AU. 
 
Mogens Dilling-Hansen tog herefter ordet og gjorde det klart, at han fagligt er modstan-
der af muligheden for at tage disse kurser, som han ikke anser for fagligt tilstrækkeligt re-
levante. Mogens bemærkede, at han her tænker på de særligt brede kulturfag, hvor der re-
elt ikke ligger et erhvervsøkonomisk indhold. Det, tilføjede Mogens, må ikke forveksles 
med den række af management-fag, som MGMT udbyder som en del af deres portefølje, 
hvor de studerende netop præsenteres for erhvervsøkonomisk relevante kulturaspekter. 
Malene Kallestrup-Lamb og Inge Langhave erklærede sig enig med Mogens. Næstfor-
mand og studenterrepræsentant Amalie Palme var ligeledes enig i de faglige overvejelser, 
og studenterrepræsentant Michael Søvsø tilføjede, at han for det første aldrig havde hørt 
om denne type fag, og at det for det andet meget sjældent er et problem for studerende, 
der tager på udveksling, at finde ECTS-point nok, som han af sagsfremstillingen kunne se 
blev fremført som et modargument. Formanden konkluderede, at studienævnet bakker op 
om indstillingen. 
 

8. Kvalitetssikring – karaktergivning (lukket punkt) 
 
Punktet om kvalitetssikring af uddannelserne blev behandlet som et lukket punkt. 
 

9. Eventuelt 
 
Fra studenterrepræsentanternes side blev det nævnt, at man fra flere studerende har hørt, 
at der virker til at være forskel på, hvordan underviserne introducerer kursusevaluerin-
gerne, og at der på nogle hold måske kunne gøres mere for at få de studerende til at del-
tage i evalueringerne. Formand Lars Esbjerg svarede, at der er fokus på evalueringerne og 
på at sikre så høje svarprocenter som muligt. Formanden forklarede, at han i efteråret 
2022 har skrevet ud til underviserne på de fag, hvor svarprocenterne i efteråret 2021 var 
for lave. 
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